
جوابیه

 پاسخ تاکسیرانی
 به جوابیه »تپ سی« 

سازمان تاکسیرانی شهرداری مشهد در پاسخ به جوابیه »تپ 
سی« به اظهارات مدیرعامل تاکسیرانی که یک شنبه 27 
خردادماه در همین صفحه منتشر شد، جوابیه ای به روزنامه 

»خراسان رضوی« ارسال کرده است که در ادامه می آید:
»هنوز زمان زیادی از حادثه دلخراش امیرحسین دانش آموز 
10 ساله مشهدی که توسط یک مسافربر شخصی که اتفاقا 
در شــرکت های حمل و نقل اینترنتی نیز فعالیت داشــته، 
نگذشته است، لذا سامان دهی و ضابطه مند شدن فعالیت 
شرکت ها و ناوگان مسافربری یک مطالبه عمومی و به حق 
است که شهرداری و سازمان تاکسیرانی بر این اساس اقدام 
می نماید.شهرداری ها و سازمان تاکسیرانی حسب قوانین 
مربوط از جمله ماده 9 قانون توســعه حمل و نقل عمومی و 
مدیریت مصرف ســوخت و مواد 31 و 32 قانون رسیدگی 
به تخلفات رانندگی و آیین نامه اجرایی تاکسیرانی وظیفه 
مدیریت و نظارت برکلیــه فعالیت های حمــل و نقل درون 
شــهری را دارند، همچنین براســاس مصوبه سال 1393 
شورای عالی ترافیک و نامه وزارت کشــور و مصوبه شورای 
اسلامی شهر مشهد، شــرکت های اینترنتی نیز موظف به 
اخذ مجوز از شهرداری ها جهت فعالیت می باشند، ضمن 
این که براســاس ماده 202 و 203 آیین نامــه راهنمایی و 
رانندگی فعالیــت خودروهای پلاک شــخصی جهت جابه 
جایی مسافر در محدوده شهر و خارج شهر ممنوع است مگر 
با مجوز شهرداری ها و وزارت راه و ترابری.شایان ذکر است 
مجوز ماده 87 قانون نظام صنفی، صرفا در رابطه با فعالیت 
سامانه های اینترنتی و فضای مجازی است، که مورد تایید 
سازمان تاکسیرانی نیز می باشد. لیکن بخش حمل و نقلی 
و ناوگان این شرکت ها براساس قوانین اعلام شده باید تحت 
نظارت و مدیریت شهرداری ها فعالیت کنند.در همین رابطه 
سازمان تاکسیرانی مشهد حسب مصوبه شورای اسلامی 
شهر بیش از دو ماه است نسبت به فراخوان عمومی و ابلاغ 
کتبی به شــرکت های فعال در این بخش اقدام کرده است 
که متاسفانه شــرکت های مذکور در مهلت مقرر هیچ گونه 
اقدامی جهت اخذ مجوزهای مذکور نکرده اند.شهرداری 
مشهد )ســازمان تاکسیرانی( ضمن اســتقبال و حمایت از 
فعالیت قانونی کلیه شــرکت های فعال در حمــل و نقل بر 
اســاس ســامانه های اینترنتی، انتظار دارد اقدام و الزام به 
قانون مورد توجه و سرلوحه کلیه فعالین این بخش قرار گیرد.

اخبار

شهری

با اشاره به بدهی 10 میلیاردی شهروندان به 
الیت مطرح شد

استفاده از پارکینگ های 
غیرحاشیه ای منوط به تسویه 

بدهی با الیت
مدیرعامل شرکت الیت گفت: اســتفاده از پارکینگ های 
غیرحاشیه ای مشهد، منوط به تسویه بدهی به این شرکت 
اســت. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شــهرداری مشهد، 
محمدمهدی اسدی اظهار کرد: 10 میلیارد تومان بدهی 
شهروندان به این شرکت است و آن دسته از شهروندانی که 
بیش از 10 هزار تومان بدهی تسویه نشده دارند، در صورت 
تقاضای استفاده از پارکینگ های غیرحاشیه ای، ضرورت 
دارد 50 درصد بدهی خود را تسویه کنند. وی تصریح کرد: 
البته زائران و مســافرانی که با خودروی شــخصی خود به 
مشهد مسافرت و از خدمات شرکت الیت استفاده کردند 
نیز مبلغ سه میلیارد تومان بدهی معوق دارند که تسویه این 

بدهی نیز در دستور کار قرار دارد.

شهردار منطقه یک خبرداد:

احداث مسیر دوچرخه بولوار ملک 
آباد در آینده ای نزدیک

شهردار منطقه یک مشهد از احداث مسیر دوچرخه ملک 
آباد در آینــده نزدیک خبــر داد. به گــزارش روابط عمومی 
شهرداری منطقه یک، جواد اصغری گفت: این پروژه به طول 
دو هزار متر در پیاده روی ضلع جنوبی بولوار ملک آباد )جنب 
باغ ملک آباد( اجرایی خواهد شد. وی با اعلام درنظر گرفتن 
بودجه 200 میلیون تومانی برای اجرای این پروژه، افزود: 
درصــورت موافقت و تخصیص این بودجه توســط معاونت 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد، این پروژه در آینده 

ای نزدیک احداث خواهد شد.
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گزارش
ملیحه رفیع طلب

چند روز پیش بود که عیسی کلانتری رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست کشور در جلسه تودیع و معارفه مدیرکل حفاظت محیط زیست 
استان اعلام کرد که »فعلا نمی توانیم برای ریزگردهای خارجی در 
مشهد کاری کنیم«؛ جمله ای که اما و اگرهای بســیاری را در اذهان 
عمومی ایجاد کرد که چطور و چگونه متولی کاهش و کنترل آلودگی 
هوا در کشور به این سادگی از بی برنامگی برای مقابله با معضلی که 
تمام قد دو روز مشهد را با آلودگی شدید هوا همراه کرد، سخن بگوید. 
این اظهارات کلانتری حتی واکنش دادستانی را نیز به همراه داشت 
و معاون دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان در گفت و گویی با 
»خراسان رضوی« از پیگیری و مکاتبه دادستانی با وزارت امور خارجه 
برای مقابله بــا ریزگردهای خارجی در مشــهد خبــر داد.به گزارش 
»خراسان رضوی«، قاضی بخشــی محبی با تاکید بر این که موضوع 
محیط زیست، موضوعی نیســت که مرتبط به یک شهر، یک منطقه 
یا کشور باشد، می گوید: تمام اقدامات در حوزه محیط زیست به هم 
مرتبط است و اگر اقداماتی را انجام دهیم مطمئنا تاثیر آن ممکن است 
به شهرهای مجاور و هم جوار تسری یابد و شاید اگر بخواهیم صحبتی 
را که آقای رئیس سازمان حفاظت محیط زیست داشتند با دید مناسب 
تری بررسی کنیم، این اســت که خیلی زود و به ســرعت نمی توانند 
در این زمینه کاری انجام دهند.وی تصریــح می کند: ما با حوزه بین 
الملل وزارت امور خارجه و به خصوص نمایندگی وزارت امور خارجه 
در شمال و شــرق کشــور، مکاتبه کردیم که به نتایج مناسب و خوبی 
خواهیم رسید، همچنین مکاتباتی را نیز به عنوان حقوق عامه دادسرا 
و دادستانی با استانداری و نمایندگی وزارت امور خارجه داشتیم که 
اتفاقا در چند روز گذشته، نماینده وزارت امور خارجه در مشهد مکاتبه 
ای را برای ما ارسال کردند و در آن به مکاتباتی که در گذشته از طرف ما 
با استانداری و همین طور با نمایندگی وزارت خارجه در مشهد صورت 
گرفته بود، اشاره شده و حکایت از این دارد که رایزنی ها به خوبی پیش 
می رود و موضوع تا حدودی از مکاتبه فراتر رفته اســت و ان شــاء ا... 
شاهد این باشیم که تیم هایی از وزارت امور خارجه و حفاظت محیط 
زیست کشور با کشورهای هم جوارمان در افغانستان و ترکمنستان 
بتوانند به جمع بندی مناسبی برسند.معاون دادستان مشهد تاکید 
می کند: از سوی دیگر یک سری از محققان نیز به دادستانی مراجعه 
کرده اند و طرح هایی را در خصوص کاهش آلودگی هوا و کنترل گرد 
و غبار کشورهای همسایه و همچنین گرد و غباری که از داخل استان 
بلند می شود، ارائه داده اند.وی موضوع آلودگی و گرد و غبار را دارای 
اهمیت خاص می داند و یادآور می شود: ما قانون هوای پاک را در سال 
گذشته داشتیم که اتفاقا تصویب شد و لازم الاجرا نیز هست، دادستان 
مرکز اســتان تاکید بســیار زیادی بر اجرای قانون هوای پاک دارند و 
تاکنون بیش از 40 مکاتبه از دادستانی با ادارات و نهادهای مختلف، 
نمایندگان مجلس، سازمان حفاظت محیط زیست کشور، شهرداری 
و پلیس راهور و به صورت خاص و ویژه با وزارت امور خارجه داشته ایم.

تسلیم نمی شویم!	 

بخشی محبی می گوید: درباره موضوعی که جناب آقای کلانتری به 

صراحت بیان کرد، باید گفت که ما نباید مقابل ریزگردهای خارجی 
تســلیم شــویم و نباید اجازه بدهیم کوتاهی هایی که در گذشــته در 
خصوص حفاظت محیط زیســت صورت گرفته، بخواهد ما و نســل 
های آینده ما را با خطر مواجه کند ولو منشأ این خطرات در کشورهای 
مجاور باشد. وی می افزاید: ما در حوزه بین المللی هم حقوقی داریم 
که می توانیم راجع به آن ادعاهایی را داشــته باشیم و نمی توانیم به 
راحتی بگوییم که درباره این موضوع نمی شود کاری کرد، اگر سازمان 
حفاظت محیط زیســت هم به وظیفه ذاتی و قانونی خود عمل نکند 
مطمئنا دادستانی با اختیاراتی که دارد پیگیر امور است و سعی می 
کند این موضوع را مدیریت و کنترل کند تا خدای نکرده آســیبی به 

شهروندان و هم استانی های عزیز وارد نشود.

»نمی توانیم کاری کنیم« قابل پذیرش نیست	 

وی تاکیــد می کنــد: تکــرار نشــدن ورود ریزگردهــا نیاز بــه اقدامات 
تحقیقاتی هم در کشــور خودمان و هم در کشــورهای همســایه دارد، 
اما این که بگوییــم چــون ریزگردها منشــأ خارجــی دارد، در مجموع 
هیچ کاری نمی توانیم بکنیم این موضوعی نیســت کــه قابل پذیرش 
باشد.بخشی محبی تصریح می کند: بخش مهم کار در زمینه مقابله با 
ریزگردهای خارجی در مشهد، رایزنی هاست که هم اکنون مکاتبات 
از سوی دادستانی به عنوان مدعی العموم با وزارت امور خارجه انجام 
شده و می شود و با پیگیری های بسیار خوبی که نماینده وزارت خارجه 
داشتند نتایج خوبی در شرف انجام است و خوشبختانه مکاتباتی که با 
امور حقوقی و بین الملل وزارت امور خارجه صورت گرفته نشان دهنده 
این است که آن وزارتخانه و معاونت حقوقی و بین الملل با جدیت پیگیر 
مشکلات ریزگردها در خراسان رضوی هستند.وی با اشاره به این که 
ورود ریزگردها در چند روز پیش و تعطیلی مدارس و ادارات خســارت 
های زیــادی را به اســتان وارد کرد، می گویــد: ما اصــرار داریم که این 
موضــوع را پیگیری کنیم، مشــکلات محیط زیســتی تمامی منطقه و 
کشورهای منطقه را درگیر می کند و نیازمند همدلی و هماهنگی بین 
کشورهاست.معاون دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان همچنین با 
اشاره به معرفی مدیرکل جدید حفاظت محیط زیست استان می گوید: 
ما از مدیرکل جدید حفاظت محیط زیست استان این توقع را داریم که 
پس از این با جدیت بیشــتری موضوع هوای پــاک را پیگیری کنند و با 
وجود این که رئیس سازمان حفاظت محیط زیست کشور این جمله را 
درباره ریزگردهای خارجی به کار بردند، مســئولیت خود را فراموش 
نکنند چرا که این نافی مسئولیت مدیرکل محیط زیست استان نخواهد 

بود و دادستانی پیگیر این قضیه است تا به نتایج قابل قبولی ختم شود.

 واکنش  دادستانی به بی برنامگی
 محیط زیست در برابر  ریزگردها

محمد حسام مسلمی/ اولین نشست خبری رئیس کمیسیون حقوقی 
شورای شهر مشهد دیروز برگزار شد و موضوعاتی از قبیل توقف پروژه 
کمربند جنوبی، وضعیت فعالیت امیرشــهلا یکی از اعضای شورا، 
ابطال برخی از مصوبات، لوایح ارائه شــده در کمیســیون حقوقی، 
ارتفاعات جنوبی و... مطرح شد. به گزارش »خراسان رضوی« گزیده 

ای از مهم ترین اظهارات سیدمحسن حسینی پویا در ادامه می آید:
* یکی از موارد مطرح شده در کمیســیون حقوقی و کارگروه دیوان 
عدالت اداری این کمیســیون، مصوبه ای در ســال 94 درخصوص 
بودجه خارج از شمول بود که در اختیار شــهردار قرار داشت و بیش 
از 580 میلیون تومان از این محل تاکنون هزینه شده است. سازمان 
بازرسی درباره این مصوبه تذکر داد که چنین مصوبه ای وجود دارد و 
ما هم چون هیچ توجیهی نداشت، آن را در دستور کار قرار دادیم و یکی 
از مصوبات کمیسیون بوده که به زودی برای لغو این مصوبه در صحن 

علنی شورا مطرح خواهد شد.
* شهرداری طبق قانون باید با سد معبر برخورد کند ، منتهی مدیریت 
و مالکیت معبر و کلیه فضاهای عمومی آن با شهرداری است، ما لایحه 
ای را در شورا تصویب کردیم که برخی از مشاغل در ساعات مشخص 
در پیاده روها طبق قیدهایی که مشخص شده فعالیت کنند و موارد 

سد معبر هم رعایت شود.
* درباره پروژه کمربند جنوبی سوال ما این است که چرا این پروژه باید 
تاکنون ادامه یابد و بعد متوقف شود؟ آیا روند قانونی برای توقف آن طی 
شده است؟ و آن شخص و آن مرجعی که دستور توقف آن را صادر کرده 
است آیا صلاحیت چنین دستوری را دارد؟ شورای پنجم و شهرداری 
میراث دار گذشــتگان در این زمینه هســتند و می بینیم که شورای 
دوم، ســوم و چهارم به این طرح مصوبه و بودجه اختصاص داده اند و 
تاکنون روند طبیعی را طی می کرده است و به ناگاه در سال 96 بحث 
توقف بیان و مطرح می شود که این پروژه با مشکلات زیست محیطی 
مواجه است. سوال این است که آیا این مشکلات به یک باره به وجود 
آمده است؟ اگر مشکلی داشت از همان سال 72 بررسی می شد و از 
لحاظ حقوقی دلیلی که برای آن آوردند از قانون هوای پاک استفاده 
کردند که این قانون مصوب سال 96 است و مسلم است این قانون از 
زمان مصوب قابل اجراست. اگر بنا بر فرض، مصوبات شورای عالی 
شهرسازی در طرح جامع دوم، سوم و کمیسیون ماده 5 خلاف قانون 
باشد، این را چه کسی باید ابطال کند؟ این مجرا و قانون دارد و باید در 
مراجع قانونی اعتراض شــود و باید به دیوان عدالت اداری برود و در 
این دیوان ابطال آن درخواســت شود، دستور توقف منطبق با شیوه 
های تعریف شده قانونی نیســت. از لحاظ حقوقی قوه قضاییه نمی 
تواند در صلاحیت های قوه مجریه مداخله کند، بحث تفکیک قوا را 
نمی شود نادیده گرفت و این که دادستانی بیاید دستور تغییر کاربری 
زمین را بدهد و بگوید در این جا جاده نباشد و فضای سبز باشد قابل 
قبول نیســت.ما این اعتراض را به صورت جدی به دادستانی داریم 
که تفکیک صلاحیت را لحاظ نکردند. پس کمیســیون ماده 5 چه 
کاره است؟ شورای عالی شهر سازی چه کاره است؟ تعریف اراضی 
و تعیین کاربری آن در صلاحیت قوه مجریه است و دادستانی یا هیچ 
مرجعی در قوه قضاییه نمی تواند کاربری زمینی را تغییر بدهد و ما از  
لحاظ حقوقی این ایراد را به تصمیم دادستان محترم داریم. جدا از این 
بحث ها آیا مجوز داریم جایی که نزدیک به 180 میلیارد تومان هزینه 
شده یک دفعه بگوییم این 180 میلیارد تومان هیچی و برویم تغییر 

کاربری بدهیم؟! باید با تامل بیشتری برخورد کرد و فصل الخطاب 
باید قانون باشد.

* در پاسخ به صحت شــایعه استعفای امیرشــهلا یکی از اعضای 
شــورا که مدتی اســت به قیــد وثیقــه آزاد اســت؛ تاکنــون درباره 
استعفای وی چیزی دریافت نکردیم. در این جا دو موضوع مطرح 
اســت که یکی بحث تصمیم شــخصی ایشــان اســت و هر کدام از 
اعضای شــورا مختارند هر زمان صلاح دانســتند استعفا بدهند و 
درباره آن هیچ اظهار نظری نمی کنیم. اما به هرحال هر اســتعفا 
باید در شــورا مطرح شــود و ما به عنوان نمایندگان شــورا موظف  
هستیم دلایل این استعفا را در صحن علنی شــورا بررسی کنیم، 
این که آیا این تصمیمی که گرفتند ناشــی از تصمیم آزاد اســت یا 
تحت فشــار  چه درونــی و چه بیرونی بوده اســت؟ و بر اســاس آن 
تصمیم گیری کنیم. اگر رای قطعی باشــد علیه ایشــان و از جمله 
موارد آرایی باشــد که موجب ســلب حقوق اجتماعی باشد طبق 
قانون عمل می کنیم اما اگر از آن دســته آرایی نباشــد که موجب 
ســلب حقوق اجتماعی باشــد آن موقع بایــد ببینیم چــه تصمیم 

دیگری خواهیم گرفت.
* ما فرمان 8 ماده ای حضرت امام )ره( را داریم که طبق بند 3 و 6 آن 
من به این توجه می کنم که آیا زندگی و حریم شخصی یک نفر شخم 
زده شــده یا نه؟ در جرایم منافی عفت تا زمانی که شاکی خصوصی 
نباشد اصلا هیچ مقامی نمی تواند ورود کند، آیا شاکی خصوصی بوده 
یا نبوده است؟ جدا از این ها، به لحاظ حرفه ای از اتفاقی که افتاده هیچ 
کس طرفداری نمی کند و این اصلا مورد اعتراض ما هم هست و ضلع 
دیگر قضیه این است که چگونه با این مسئله برخورد شده و آیا حقوق 
شهروندی رعایت شده یا  نشده است؟ اصلا ایشان به عنوان فردی که 
حدود 260 هزار رای داشته هیچ، آیا به عنوان یک شهروند آیا حقوق 
شهروندی اش رعایت شده یا نشده است؟ باید به همه این نکات توجه 

کنیم و آن موقع تصمیم مقتضی را می گیریم.
* درباره تصرفات ارتفاعات جنوبی نیز شورای حفظ حقوق بیت المال 
ورود کرده است و بیشتر تصرفات مربوط به نهادهای نظامی و دولتی 
بوده و مردم درصد کمتری را در آن جا تصرف کرده اند. در کارگروه 
ویژه زمین خواری، ده ها مورد در زمینه کوه خواری نیز در حال بررسی 
است. سیاســت ما این است که مشکلات شــهرداری و شورای قبل 
را پررنگ نکنیم و آن را به عنوان ابزار تبلیغاتی به کار نبریم. سازمان 
بازرسی از دوره گذشــته مدیریت شــهری در حال پیگیری مواردی 
است ولی رسانه ای کردن آن ها را لازم نمی دانیم. به مچ گیری نیازی 

نمی بینیم بلکه پیشگیری را بهتر می دانیم.

 اظهارات رئیس کمیسیون حقوقی شورا درباره
 کمربند جنوبی، بازداشت عضو شورا و تصرف ارتفاعات 

معاون سیاسی ، امنیتی و اجتماعی استاندار با تاکید 
بر اهمیت و نقش آموزش و پرورش در تعلیم و تربیت 
انسان ها گفت: هدف آموزش و پرورش انسان سازی 
و ســاخت جامعه ای بر مبنــای ارزش هــای متعالی 
است.  به گزارش اداره کل روابط عمومی استانداری 
خراســان رضوی، محمد رحیم نوروزیان در دیدار با 
اعضای شــورای آموزش و پرورش شهرستان مشهد 
افزود: یکی از شاخص های پیشرفت و توسعه کشورها 
میزان توجه آن ها به آموزش و پرورش است و توسعه 
کشورها از طریق آموزش و پرورش امکان پذیر است. 
وی تصریح کرد: کمک به آموزش و پرورش و شورای 
آن کمک به نظام تعلیم و تربیت است و دولت و استان 

هر کمکی که بتواننــد به آموزش و پــرورش خواهند 
کرد. معاون اســتاندار با بیان این که امروز با توجه به 
شرایط پیچیده کشور نیاز به انسجام، اتحاد و آرامش 
بیشــتری داریم تــا بتوانیم بر مشــکلات فائــق آییم، 
اظهار کرد: مقام معظم رهبری نیــز  در بیانات اخیر 
خود فرمودند آن چه امروز نیاز داریم اتحاد است.  وی 
افزود: اتحاد با حفظ سلیقه سیاسی می تواند منجر به 
انسجام و آرامش شود و همه گروه ها و سلایق سیاسی 
باید کمک کنند تا مشــکلی از مشــکلات کشور رفع 
شود. نوروزیان گفت: متاسفانه امروز دشمنان کشور 
مشکلات و مســائل را با هدف تخریب امید و اعتماد 
مردم بیش از آن چه واقعیت دارد می نمایانند و بزرگ 

نمایی مــی کنند و ما نبایــد بگذاریم دشــمنان برای 
نظام هزینه درســت کنند. معاون اســتاندار، توسعه 
مشارکت نظام مند مردم، افزایش سرمایه اجتماعی 
و تامین و حفظ امنیت را از برنامه های جدی معاونت 
سیاسی استانداری دانست و گفت: پیشبرد کارها از 
طریق جلب مشارکت مردم ممکن است  و باید فضای 
مناســب برای مشــارکت و ابراز عقیده مــردم فراهم 
شــود. وی تصریح کرد: احزاب و گروه های سیاسی 
معمولا در بســیاری از موضوعات  اســتان ورود نمی 
کنند و اظهار نظر، نقد محترمانه و استفاده از ظرفیت 
افکار عمومی در خصوص موضوعات مختلف  باید در 

دستور کار احزاب قرار گیرد.

معاون استاندار:

هدف آموزش و پرورش ساخت جامعه ای بر مبنای ارزش های متعالی است
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